
Høringssvar på vegne af den Integrerede institution Elverhøj, Kbh S. 

På baggrund af den foreslåede nye budgetmodel og konsekvenserne denne vil medføre for Elverhøj, 

vil vi gerne give udtryk for vores bekymringer.  

Elverhøj står til at miste hvad der svarer til et halvt årsværk. Dette lyder umiddelbart ikke af meget, 

men når man er bekendt med hverdagen i daginstitutioner i dag, ved man at alle hænder tæller. Især 

da flere institutioner, ikke længere har økonomi til at indkalde vikarer til at dække ferie og sygdom i 

personalegruppen.  

At skulle gå ned i antallet af personaletimer er endnu en forringelse i vores pædagogers 

arbejdsvilkår. Og netop nu i en tid, hvor vi burde sætte alt ind for at fastholde de kompetente og 

fagligt dygtige personaler som vi stadig er heldige at have tilbage, er dette et meget forkert tiltag.  

Ligeledes oplever vi allerede at personalet i vores institution bliver lånt ud til andre pressede 

institutioner ved behov, hvilket selvfølgelig resulterer i manglende hænder i vores egen institution.  

Og at de resterende pædagoger derved skal løbe hurtigere, hvilket tydeligt kan mærkes på flere 

planer.  

Færre hænder vil utvivlsomt sprede sig som ringe i vandet, og ramme både vores børn og deres 

voksne.  

Samtidig bifalder vi overordnet et bredt tilbud af institutionstyper og størrelser, så alle børn og 

familier har muligheden for at finde et tilbud der passer til deres barns behov.  

Kigger man på organiseringen af institutionerne i dag, samt den arbejdsbyrde der påhviler 

institutionslederne, ser vi det ikke som en mulighed at man som leder skulle kunne varetage 

nuværende arbejdsbyrde, samtidig med at man også skulle have flere timer på gulvet med børnene.  

Daginstitutionerne i dag bløder, det skal vi stoppe nu! Derfor håber vi meget at I vil genoverveje 

konsekvenserne ved indførelsen af den foreslåede budgetmodel.  

 

 

 

 

 


